

### 华泰财险附加电子日期除外条款

兹经双方同意，任何由于计算机、电子设备、数据处理或媒体、微型芯片、嵌入式芯片、集成电路或类似设备，或任何硬件及计算机软件（不论其是否为被保险人的财产）无法或未能：

- a) 正确识别日期；
- b) 正确获取、存储、保存及/或正确操作、解释或处理任何数据、信息、指令或知识，而该等情形是因为将正确日期识别为其他日期所导致的；
- c) 正确获取、存储、保存或正确处理任何数据，而该等情形是因为运行已被编入任何计算机软件的指令所导致的，该指令造成了数据丢失或无法正确获取、存储、保存或处理该等数据。但本项不包括因“列明风险”导致且未另行除外的间接损失或损害；  
直接或间接引起或造成的损失、损害或附带损失，保险人不负责赔偿。

“列明风险”指火灾、雷电、爆炸、航空器或其航空设备或装置坠落、暴乱及罢工、恶意损害、地震、风暴、洪水，或任何水槽、仪器、管道及因为机动车辆或动物造成的漏水，且其导致的损失、损害或附带损失由本保险单承保。

### Electronic Date Exclusion

Any loss, damage or consequential loss directly or indirectly caused by or consisting or arising from the failure or inability of any computer, electronic equipment, data processing or media, microchip, embedded chip, integrated circuit or similar device, or firmware or any computer software, whether the property of the Insured or not, occurring at any time to:

- a) correctly recognise any date as its true calendar date
- b) capture save or retain, and/or correctly to manipulate, interpret or process any data or information or command or instruction as a result of treating any date otherwise than as its true calendar date
- c) capture save retain or correctly to process any data as a result of the operation of any command which has been programmed into any computer software, being a command which causes the loss of data or the inability to capture save retain or correctly to process such data on or after any date but this shall not exclude subsequent loss, damage or consequential loss not otherwise excluded, which itself results from a Defined Peril.

The words “Defined perils” shall mean fire, lightning, explosion, aircraft or other aerial devices or articles dropped therefrom, riot and strike, malicious damage, earthquake, storm, flood, escape of water from any tank apparatus or pipe or impact by any road vehicle or animal where such loss, damage or consequential loss is insured by the Policy.